
 
PAVEL HALABRÍN – Zhodnotenie volebného obdobia 2018 – 2022 
Zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Myjave, 20. 10. 2022, 15.00 h , Mestský úrad Myjava 

 

 

ZHODNOTENIE  VOLEBNÉHO OBDOBIA  2018 – 2022 

 

    Voľby primátora a poslancov mestského zastupiteľstva sa v Myjave konali 
naposledy 10. 11. 2018. Zúčastnilo sa ich 3955 občanov, čo bola 40,6 % účasť. 
Voliči si z 25 kandidátov zvolili 19 poslancov a spomedzi dvoch kandidátov na 
primátora si vybrali Pavla Halabrína so ziskom 66,9 % hlasov. Volilo sa v 10 
volebných obvodoch. Ustanovujúce zasadnutie Mestského zastupiteľstva 
v Myjave (ďalej MsZ) spojené so zložením sľubu zvoleného primátora 
a poslancov sa konalo 27. 11. 2018 a funkcie sa ujali všetci zvolení kandidáti. Za 
zástupcu primátora bol zvolený Ing. Stanislav Tomič, po jeho obchode na funkciu 
prednostu OÚ Myjava ho nahradila Mgr. Lenka Pipová. Nepísané pravidlo, že 
viceprimátor je poslanec s najväčším počtom hlasov, sa vzhľadom na skutočnosť, 
že najväčší počet získal Ing. Ľubomír Halabrín po dohode v zastupiteľstve 
neaplikovalo. Mestské zastupiteľstvo počas tohto volebného obdobia pracovalo 
v rovnakom zložení, zišlo sa spolu s dnešným rokovaním 25-krát a vždy bolo 
uznášaniaschopné. Viacerí poslanci vykonávali funkciu sobášiacich a celkovo 
v tomto období vykonali 186 sobášov a 84 uvítaní do života. Niektorí poslanci 
vykonávali i funkcie prísediacich na súde, členov Rád škôl, zastupovali mestské 
záujmy v rôznych iných orgánoch alebo zastávali manažérske či  kontrolné posty 
v zastupiteľstvom odsúhlasených funkciách. MsZ zriadilo 5 komisií ako svoje 
poradné, kontrolné a iniciatívne orgány. Komisia pre financie, rozpočet, majetok 
a hospodársku stratégiu mesta pod vedením Ing. Jaroslava Krč-Šeberu zasadala 
20-krát, najaktívnejšími členmi boli Ing. Rastislav Eliáš a Dušan Bučenec. Komisia 
výstavby, ŽP a rozvoja mesta rokovala 15-krát, najaktívnejším členom bol 
Branislav Havlík a túto komisiu viedol Ing. Rastislav Kostelný. Komisiu kultúry 
a športu viedla Mgr. Viera Feriancová, zasadala sedemkrát a najlepšiu účasť mal 
Ing. Pavol Kosík. Veľmi aktívnou bola Komisia pre sociálne veci a zdravotníctvo 
a počas 15-tich rokovaní, ktoré viedol predseda komisie, Mgr. Ľubomír Karika, 
patrili medzi najaktívnejších členov Danka Štetinová a Mgr. Anna Durcová. Pod 
vedením Mgr. Lenky Pipovej veľmi dobre pracovala i Komisia školstva a mládeže,  
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zasadala 13-krát a členovia, ako napr. pani Viera Dugová, Ľubica Kozárová či Ing. 
Alena Havlíková mali viac ako 90% účasť. MsZ zriadilo i pracovnú Mandátnu 
komisiu a komisiu na podávanie oznámenia funkcií, zamestnaní, činností 
a majetkových pomerov. Predsedom komisie bol Peter Podmajerský a počas 
volebného obdobia Komisia nerokovala. Okrem jedného rokovania 
zastupiteľstva, kde som bol v karanténe som rokovania viedol ja a môžem s 
potešením konštatovať, že až na niektoré nedorozumenia, či maličkosti boli 
zasadnutia otvorené, konštruktívne, vecné a zastupiteľstvo bolo vždy schopné 
prijať uznesenia potrebné na riešenie predložených problémov. Schvaľovanie 
strategických dokumentov a Všeobecne záväzných nariadení bolo vždy 
dvojkolové a verejnosť či odborníci z danej problematiky mali 3 mesiace na 
pripomienkovanie, zmeny alebo doplnenie materiálov. Uplatňovala sa zásada, že 
materiál či uznesenie, ktoré neodporúčala príslušná Komisia zastupiteľstva, sa 
z programu stiahlo.  

Počas tohto volebného obdobia bol zvolený opakovane za kontrolóra Ing. 
Vladimír Výdurek. Vykonal 32 kontrol určených MsZ, osem kontrol v 
organizáciách zriadených mestom, vybavoval sedem sťažností obyvateľov a tri 
petície. Bolo vyhlásených desať výberových konaní na výber štatutárov či 
vedúcich pracovníkov mestských organizácií, v deviatich prípadoch primátor 
akceptoval návrh výberovej komisie. V jednom prípade sa výberové konanie 
zopakovalo a bol vymenovaný navrhovaný kandidát. 

Ako primátor mesta, ktorý spolupracoval s piatimi zastupiteľstvami, komisiami 
v rôznom zložení počas dvadsiatich rokov, či ďalšími orgánmi mesta, s plnou 
vážnosťou a zodpovednosťou môžem povedať, že z pohľadu aktivity, 
zodpovednosti, prístupu a úsilia o zlepšenie situácie, skvalitnenie prostredia, 
zjednodušenie života ľudí i pri mimoriadnych situáciách bola toto najlepšia 
zostava ľudí. Zvládli sme spolu veľa ťažkých problémov, dokázali riešiť doteraz 
nepoznané úlohy pri pomoci ľuďom pri COVIDE, napriek neschopnosti vlády 
riešiť to, čo život pred nás postavil. Osvedčili ste sa ako ľudia na správnom 
mieste. Rád by som tých najaktívnejších aj vyzdvihol a verejne im poďakoval, no 
vzhľadom na blížiace sa voľby nechcem zbytočne dávať priestor na útoky či 
spochybňovanie. Poďakujem každému osobne a takto verejne ešte raz – Veľmi 
pekne Vám ďakujem, bola to pre mňa radosť a česť s Vami pracovať.                    
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Je mi úprimne ľúto, že poslanci ako Vlado Tóth, Braňo Havlík, Paľo Kosík, Rasťo 
Kostelný, či Peter Valúch už nekandidujú, pretože tomuto mesto rozumejú 
a dávali mu veľa. Úlohy, ktoré nám dávalo zastupiteľstvo, to čo nám ukladalo 
plnenie kompetencií, vybavovanie obyvateľov, vydávanie rôznych rozhodnutí, 
listín, oprávnení, zabezpečoval Mestský úrad Myjava. V roku 2007 mal 67 
zamestnancov, v roku 2018 54, teraz 52 ľudí. Pracoval podľa organizačnej 
štruktúry od 2. 1. 2019 pod vedením prednostky úradu, Ing. Jarmily Slukovej a na 
jednotlivé stupne riadenia boli presunuté kompetencie a právomoci, ktoré 
umožňovali pracovníkom úradu pracovať, tvoriť i rozhodovať slobodne, odborne 
a samostatne. Moje poďakovanie patrí prednostke úradu Jarke Slukovej, 
špičkovej odborníčke Inke Vaňovej, Marekovi Hrinovi, ale samozrejme 
aj všetkým mojim kolegom.  Na ich odbornosti, skúsenosti, ale aj nasadení bolo 
často závislých 407 zamestnancov v nami zriadených organizáciách, stovky ľudí 
odkázaných na našu pomoc, podporu či rozhodnutie a v podstate aj všetci 
obyvatelia Myjavy, organizácie a firmy tu pôsobiace. Ale aj návštevníci mesta či 
účastníci rôznych podujatí. Pripájam niekoľko zaujímavých údajov. 

Po zavedení mobilnej aplikácie Správy o meste – Myjava v roku 2021 sme ľuďom 
poslali viac ako 1748 správ, vybavili 222 podnetov, zaregistrovali 148 inzerátov a 
aktívne pracujeme s takmer 3.000 užívateľmi tejto aplikácie. Taktiež sme počas 
roka 2022 spustili novú webovú stránku mesta, ktorá dosahuje veľmi slušné 
štatistiky návštevnosti. Doposiaľ najväčší zásah mala v auguste 2022, kedy ju 
navštívilo viac ako 25 300 unikátnych návštevníkov, ktorí zrealizovali takmer 
60 000 návštev webu. Niektorú z jej súčastí – text, obrázok, dokument 
a podobne – si užívatelia celkovo zobrazili viac ako 413 000-krát. Stránka mesta 
na sociálnej sieti má dnes viac ako 4000 členov, sleduje ju celkovo asi 4400 
návštevníkov. 

K 31. 8. 2022 je štruktúra obyvateľov Myjavy nasledovná: 

Vek MUŽI ŽENY 
18 - 60 3.028 2.950 
Nad  60 1.429 1.887 
Spolu 5.245 5.638 10.883 

 

Oproti roku 2018 je to pokles 415 obyvateľov, za posledných desať rokov je to 
strata 1010 obyvateľov mesta. Je to jedna z najväčších výziev  do budúceho 
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obdobia a mesto musí hľadať spôsoby, ako tento proces spomaliť. A nie je to len 
o bytoch, domoch. Mesto má dobre fungujúcu sieť služieb, možností na využitie 
voľného času, je čisté, bezpečné a zelené. Je tu dostatok pracovných príležitostí 
a spolu s firmami, školami a všetkými kompetentnými musíme hľadať 
východiská. I dnes v Myjave žije niekoľko sto ľudí, agentúrnych zamestnancov, 
cudzincov, utečencov, klientov sociálnych zariadení alebo zamestnancov firiem 
bez prihláseného pobytu. 

Odborné útvary MsÚ spracovali a predložili 88 projektov a predložili ich na 
príslušné orgány. Z toho bolo len 8% projektov orientovaných na zdroje z EÚ. 45 
žiadostí bolo schválených, štyri sú v procese schvaľovania, máme takmer 54% 
úspešnosť žiadostí. Celková suma za volebné obdobie v žiadostiach bola vo výške 
9.072.781,- €, schválená suma pre mesto Myjava je 6.457.967,- € a bude vyššia, 
keďže predpokladáme zo štyroch žiadostí v procese schvaľovania min. 50% 
úspešnosť. Pre rôzne problémy, ukončenú platnosť dokladov, obštrukciu 
implementačných agentúr, sme odstúpili od projektu poldra Padelky, čo je 
obrovská škoda pre obyvateľov, ale i životné prostredie. Odstúpili sme i od 
Zmluvy na Hasičskú zbrojnicu Turá Lúka, keďže navrhovaný dodatok k Zmluve zo 
strany MV SR bol pre nás neakceptovateľný. Zrealizovaných bolo 43 projektov, 
z toho 9 investičných. Je veľmi zlé, že najmä za posledné dva roky stúpa 
nespoľahlivosť, nátlak, šikana, nejednotnosť, zmeny pravidiel a podmienok zo 
strany riadiacich orgánov. V súčasnosti sme v konflikte pre projekty realizované 
pred 3 – 4 rokmi, ako sú cyklochodník Lesanka, rekonštrukcia škôlok, ale aj 
v prípade škôlky na Turej Lúke. Môžem zodpovedne prehlásiť, že štát nevytvára 
podmienky pre čerpanie eurofondov. Ani personálne, ani finančné, 
administratívne, ale ide doslova proti žiadateľom, mestám a obciam. 

Ekonomická situácia mesta je obľúbená téma mnohých ľudí, kandidátov 
a rôznych agentúr a vždy je „najzaujímavejšia“ pred voľbami. Tak to bolo aj pred 
štyrmi rokmi, ako si určite všetci pamätáte. Keďže teraz nekandidujem, nie je 
proti komu bojovať a kto tomu rozumie vie, že dnes je mesto v podstate lepšej 
situácii, ako to bolo vtedy. Veľmi ma však mrzí, že to asi takto dlho nebude, keďže 
dopady rozhodnutí vlády bez ekonomickej kompenzácie a neschopnosť 
kompetentných a regulačných autorít ničia našu štvorročnú snahu a výsledky. 
Bude pre nás veľkou výzvou to zvládnuť, udržať nastavenú úroveň štandardov, 
služieb, kvality a aj samotnej prevádzky toho, čo mesto zabezpečuje. Ako príklad 
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poviem len to, že veľkorysé rozdávanie odmien vo verejnej správe, školstve, 
sociálnych zariadeniach je pre nás mínus viac ako 200.000,- €. Aj ja by som rád 
ľuďom rozdával, ale nie z cudzieho. Nárast cien energií do augusta 2022 nás stál 
už cez 360.000,- €. Začalo vykurovacie obdobie, viac sa svieti, spustili sme 
plaváreň a na pomoc štátu – okrem televíznych prejavov a kecov – sa čakať nedá. 
Nasledujúce dva-tri mesiace ukážu, čo sme schopní ešte zvládnuť a ja viem, že 
všetci, čo len trochu budú môcť, urobia maximum. A budú sa musieť pridať 
i obyvatelia, podnikatelia, vlastníci budov. Keďže každý z nás má nejaké 
poznanie, názor, predstavu či zámer, pridám len niekoľko štatistických údajov 
a porovnaní rokov 2018 a 2022 a z toho si viete vyvodiť záver. 

 

1. Výsledky rozpočtového hospodárenia mesta: 
2018                  2019                  2020                2021 
+ 408.998,- €    + 378.049,- €     + 927.065,- €   + 526.845,- € 

Príjmy mesta sa pohybujú na úrovni cca 15,5 mil. € a najviac ich ovplyvňujú 
kapitálové   príjmy – schválené projekty. 

2. Príjem z majetkových daní obyvateľov i firiem 
2021                    2022 
1.747.900,- €       1.773.700,- € 
 

3. Príjem z poplatkov za odpad:  
2021                    2022 
546.800,-  €           542.400,- €  
Náklady na odpad 2022 odhadujeme na 650.000,- € 
 

4. Splácanie úverov a úrokov:  8.697.000,- € 

 
5. Čerpanie úverov  2018 - 2022:   7.591.000,- € 

 
6. Majetok mesta 

2018   70.206.967,- € 
2021   70.283.046,- € 
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7. Celková zadlženosť: (odporúčaná < 50%) 
 

2018  13,89 %  cudzie zdroje 9.751.336,- € 
31. 7. 2022 11,02%                           7.978.323,- € 
 

8. Úverová zaťaženosť: (< 50 %) 
 

2018            7,69% 
31. 7. 2022  7,29% 
 

9. Miera zadlženosti:  (< 70 %) 
2018  21,6 % 
31. 7. 2022 16,27% 
 

10. Ukazovatele používania návratných zdrojov financovania: 
− Bankové úvery 

2018  53,3%    (< 60 %) 
31. 7. 2022 38,9 % 

− Dlhová služba 
2018  15,15%    (< 25 %) 
31. 7. 2022 7,16 %  
 

11. Odpredaný majetok:   1.478.957,- € 
 

12. Nakúpený majetok:     1.449.222,- € 
 

13. Zmeny majetkových podielov mesta v obchodných spoločnostiach: 
 
+ SMMM s.r.o.   1.000.000,- €    navýšenie ZI 
+ Spartak a.s.        350.000,- €     odkúpenie podielu 
 
Realita je taká, že mesto stabilizovalo svoju ekonomickú situáciu, nevytvára 
záväzky po lehote, bez problémov financuje ním riadené organizácie, realizuje 
naďalej svoje investičné akcie, spláca úvery. Bežne má na účtoch zostatky 
finančných prostriedkov a financuje projekčnú a projektovú prípravu budúcich 
rozvojových zámerov. 
Za zmienku stoji i to, že po ukončení prevádzky UNICREDIT BANK v našom 
regióne sme si vo výberovom konaní vybrali Slovenskú sporiteľňu a presunuli 
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tam všetky účty mesta i mestom zriadených organizácií. V rámci tohto sme aj 
reštrukturalizovali svoje úvery, znížili riziká a finančný tlak a v osobe tohto 
bankového domu získali spoľahlivého finančného partnera. 
V investičnej oblasti mesto pokračovalo v projektoch z vlastných, úverových, 
dotačných zdrojov i zdrojov EÚ. Celkovo bolo počas štyroch rokov 
preinvestovaných viac ako 6.900.000,- €. Za najdôležitejšie investície 
považujeme: 
− revitalizácia sídliska Vršok 
− rekonštrukcia budov škôlok 
− rozšírenie kapacity MŠ 
− rekonštrukcia Domu smútku 
− rekonštrukcie, opravy a popovodňové obnovy miestnych komunikácií 
− cyklochodníky Lesanka a Svaceník 
− rekonštrukcie kotolní v II. ZŠ, bytového domu Kamenné, ubytovne Trokanova, 

ZŠ Turá Lúka 
− dokončenie rekonštrukcie budovy úradu 
− chodník Jablonská, II. a III. etapa 
− kanalizácia Hoštáky Turá Lúka 
− rekonštrukcie Hasičských zbrojníc Turá Lúka, Vankovia, Belanský 
− detské ihriská 
− klimatizácia a vytvorenie dvorov v ZOS Nezábudka 
− parkoviská Priemyselný park Javorinská, nemocnica, Dolná štvrť 
− nadstavba ZŠ na Turej Lúke 
− opravy chodníkov centrum, Dolná štvrť, Tehelná, Turá Lúka 
− reliéfy a pamätník M. R. Štefánika na námestí 
− dva nové tenisové kurty, multifunkčné ihrisko, rekonštrukcie ihrísk s umelou 

trávou a nové šatne v športovom areáli 
 

Každý posúdi, či to bolo dosť alebo malo byť viac. Veľmi vážne do investičnej 
aktivity vstúpilo covidové obdobie a v tomto roku aj nárast cien energií. Ja 
osobne poviem, že dávam klobúk dole pred mojimi kolegami z úradu, ľuďmi zo 
Správy majetku, členmi komisie výstavby, našimi dodávateľmi, najmä miestnymi 
firmami ako STAS, LESTA, STAR, ELTIME, TUBEX, ELMAK, SLOVARM, VENTANA, 
IVAN PRAŽIENKA. 
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A samozrejme, za toto ďakujem aj Vám, že ste verili v to, čo Vám predkladáme 
a podporili a podržali nás. Vždy bude čo robiť, čo zlepšiť, čo budovať, ale mesto 
má dnes v odborníkoch z výstavby, z regionálneho rozvoja, z finančného 
oddelenia a v obetavých zamestnancoch Správy majetku veľmi dobrý a schopný 
tím pre budúce investície. 
 
Školstvo a vzdelávanie sú oblasťou, ktorá patrí k prioritám mesta dlhodobo. 
Podaril sa nám zámer zlúčenia škôlok do jedného subjektu, zvýšili sme kapacitu 
škôlok o tri triedy, modernizovali, zefektívnili prevádzku, zmodernizovali 
kuchyne, nakupovali zariadenia. Vďaka schopnostiam pani riaditeľky a nasadeniu 
všetkých zamestnankýň sme pripravení na roky dopredu. A spôsob ako sme 
spolu s nimi a rodičmi detí zvládli prevádzkovať škôlky počas obdobia, keď podľa 
zmätočného riadenia pandémie mali byť zatvorené? To bol nádherný príklad, čo 
všetko sa dá, keď ľudia chcú a spoja sa preto. Základné školy na Myjave sú  
stabilizované, nemajú ekonomické, personálne ani priestorové problémy. 
Vedenie mesta im ponechalo suverenitu a samostatnosť v riadení, rozhodovaní 
i prevádzke. Dnes sú školy vybavené tak, že tam chodím veľmi rád a som hrdý na 
to, ako fungujú, ako vyzerajú, ako sa starajú o naše deti. ZŠ a MŠ na Turej Lúke 
prešla v tomto volebnom období veľkou premenou. Nadstavbou sa vytvorili 
triedy, učebňa i zázemie pre štyri triedy, deti i personál, rekonštruovala sa 
jedáleň, telocvičňa, kuchyňa a rekonštrukciou budovy MŠ sa vytvorili priestory 
na celú novú triedu. V tejto časti mesta sa nám podarilo pripraviť podmienky na 
bezproblémové prijímanie detí do škôlky či školy i pre nových obyvateľov, Títo 
prichádzajú alebo prídu do nových bytov a domov v areáloch bývalého liehovaru, 
pekárne alebo na Hoštákoch. Základná umelecká škola je našou najväčšou školou 
dlhodobo. Pracuje v priestoroch Kultúrneho domu Samka Dudíka a výrazne 
dopláca na stav budovy i na nevhodné priestory pre niektoré učebne. Má 
stabilný pedagogický zbor, výborné výsledky a je zárukou, že aj v budúcnosti 
bude mesto kultúrnou baštou v regióne a že tu budú z detí vyrastať speváci, 
tanečníci, folkloristi, muzikanti, ľudia s kultúrnym cítením. Záujem o štúdium je 
veľký, priestory obmedzené, čo spôsobuje reguláciu prijímacích pohovorov. 
Centrum voľného času Oskara Nenudu sídli v priestoroch, ktoré vybudovala 
Správa majetku mesta  na Dolnej štvrti. Táto zrekonštruovaná a prestavaná 
budova bývalej kotolne zatiaľ na ich činnosť postačuje. Po rekonštrukcii 
vonkajších priestorov pred CVČ v nedávnej minulosti bude potrebné investovať 
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aj tu, ideálne by to bolo pri pripravovanej nadstavbe budovy. CVČ organizuje veľa 
podujatí, akcií, vzdelávacích i záujmových projektov, organizuje letné tábory 
a aktívne sa zapája do organizovania a realizácie mestských podujatí. CVČ a ZUŠ-
ka boli najviac postihnutí pri obmedzovaní prevádzky pri pandémii. Skôr, ako 
v tejto správe uvediem niektoré čísla, zopakujem, že mesto v spolupráci s ľuďmi 
zo školstva naozaj naplnilo to, čo radi politici hovoria. Keďže deti sú naša 
budúcnosť, venovali sme veľa úsilia, dali viac peňazí ako sme dostali a s pomocou 
zamestnancov a vedenia škôl a školských zariadení dostali školstvo na úroveň, 
ktorá im právom patrí. I preto mesto organizuje výlety pre deti s výborným 
prospechom, dáva voľné vstupy na letné kúpalisko, poskytuje autobusy, 
priestory, plaváreň, haly. Teraz musí mesto vyvinúť max. úsilie na pomoc 
a záchranu SPŠ. 
 
Počty detí: 
 2018 2022  
ZŠ 1005 1101 Ø na triedu 

22 
MŠ 357 349  
CVČ 383 335  
ZUŠ 643 579  

 
Ø mzda 

ZŠ 2018 2022 
pedagogický pracovník 1270 1530 
nepedagogický 
pracovník 

600 830 

kuchyňa 575 755 
družina 880 1080 

 
MŠ 2018 2022 

pedagogický pracovník 790 1020 
nepedagogický 
pracovník 

560 740 

kuchyňa 520 700 
 

ZUŠ 2018 2022 
 1050 1200 
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CVČ 2018 2022 

 1100 1280 
 
Investície do škôlok, škôl a školských zariadení v rokoch 2018 - 2022: 
 
Celkom 2.897.444,- € z toho: projekty EU  1.622.846,- € 
                                                rozpočet mesta 1.006.907,- € 
                                                projekty MŠSR 213.409,- € 
                                                normatív škôl    54.282,- € 
 
V oblasti sociálnych služieb a pomoci ľudom odkázaným, postihnutým alebo 
osamelým mesto pokračovalo vo všetkých formách a zariadeniach osvedčených 
z minulého obdobia. Naďalej prevádzkovalo ZOS Nezábudka, DSS Úsvit, 
Komunitné centrum, Útulok, Nocľaháreň. Komplexne sa staralo o ôsmich 
nesvojprávnych obyvateľov, ročne zabezpečovalo viac ako 50 šetrení a posúdení 
potreby, či stupňa odkázanosti, pravidelne spolupracovalo, navštevovalo 
a pomáhalo niekoľko 100 osamelým, či starým občanom Myjavy. Počas 
volebného obdobia sa komplexne zrekonštruovali všetky bunky v Útulku pre 
rodiny s deťmi a náročné bolo najmä zvládnutie ubytovania a služieb pre 
obyvateľov ubytovní na Trokanovej ul. pri teraz končiacej rekonštrukcii budov. 
V období pandémie sme museli hľadať nové a doteraz nepoznané spôsoby 
riešenia úloh, testovania, sociálnej pomoci, starostlivosti o odkázaných ľudí. 
Vďaka obetavosti našich zamestnancov, ale aj zdravotníkov a mnohých 
dobrovoľníkov sme dokázali pomáhať opusteným starým ľuďom, zabezpečovali 
potraviny, lieky, zdravotnú starostlivosť. Veľmi dôležitá bola i krízová linka na 
pomoc ľuďom v núdzi, osamelosti, podpora ľuďom, ktorí mali strach a úzkosť. 
Najmä v ZOS Nezábudka bola počas COVID-u práca ľudí veľmi náročná. Pri 
karanténnom uzavretí klientov v zariadení to bolo naozaj neúnosné. Treba si 
uvedomiť, že klienti nemohli vychádzať von, mať návštevy či navštevovať 
príbuzných celé mesiace. Najmä ich psychický stav sa veľmi zhoršoval a menil 
v beznádej, strach, paniku, pocit opustenosti. Obetavý personál to zvládal 
výborne, bez mimoriadnych udalostí, paniky, ale i tak bude dlho trvať, než sa 
život v tomto zariadení vráti do normálnych koľají. Ekonomický dopad je najmä 
v znížení počtu klientov a mesto musí zariadenie pravidelne finančne dotovať. 
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Sociálna oblasť je veľmi špecifická, zložitá a individuálna a ja som veľmi rád, že 
sme ju s pomocou obetavých zamestnancov v tak zložitej dobe zvládli veľmi 
dobre. 
Novou službou bolo zavedenie tzv. mestskej karty. Prostredníctvom nej bolo 
možné podporiť niektoré služby, ktoré odkázaní obyvatelia potrebovali. Pre 
zaujímavosť dopĺňam zopár údajov o službách, ktoré starší ľudia pomocou 
mestskej karty v rokoch 2018 – 2022 využili: 

− vydaná Mestská karta - 1118 obyvateľov 
− odobraté obedy - 98.387 ks 
− jazdy sociálnym taxíkom - 8.600 jázd 

 
V súčasnej dobe sa finalizuje strategický dokument „Komunitný plán sociálnych 
služieb na roky 2013 až 2030“, do prípravy ktorého je zapojených niekoľko 
desiatok odborníkov a aktivistov. Sú v ňom zakomponované i nové služby, 
spôsoby poskytovania pomoci i priestorové a finančné požiadavky. 
V tejto oblasti treba spomenúť i tzv. utečeneckú krízu, v rámci ktorej po 
vypuknutí vojny na Ukrajine prichádzali utečenci aj k nám na Myjavu. Reagovali 
sme skôr ako štát a prví utečenci k nám prišli už dva dni po začiatku vojny. Mesto 
vytvorilo tím ľudí, oslovilo odborníkov, vyzvalo obyvateľov na poskytnutie 
ubytovania, materiálnej pomoci, tlmočenie. Môžem s potešením konštatovať, že 
i vďaka skúsenostiam z pandémie a vytvoreniu vzťahov s firmami, ľuďmi, 
organizáciami sme to zvládli ukážkovo. Našli sa zdroje, ubytovacie kapacity, 
obdržali sme veľa materiálu, zariadení, potravín a ľuďom utekajúcim pred vojnou 
vedeli rýchlo, systematicky a dlhodobo pomáhať. V drvivej väčšine sú to ženy 
a deti, dnes ich je v meste cez 130, takmer všetky ženy pracujú, deti chodia do 
škôl, škôlok, spolupracujú s nami a naozaj nerobia žiadne problémy. Je to 
komunita, ktorá si nezaslúži ten narastajúci odpor nás, obyvateľov, náš hnev 
a frustráciu z cien energií, či obavy z vývoja a budúcnosti. 
 
Pri zabezpečovaní úloh pri údržbe, opravách, zametaní, kosení, osvetlení, vývoze 
odpadov, investičnej činnosti, prípravy podujatí, ale i pri haváriách či 
mimoriadnych udalostiach má mesto k dispozícii vlastnú spoločnosť, Správu 
majetku mesta Myjava, s. r. o. (ďalej SMMM) Zabezpečuje 90% komunálnych 
služieb v meste, prevádzkuje majetok, kultúrny dom, cintoríny, Dom smútku, 
športoviská, detské ihriská, zabezpečuje starostlivosť o zeleň, zimnú údržbu. 
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Veľkou zmenou v tomto volebnom období bolo zlúčenie so Samšportom. Toto sa 
vďaka úsiliu najmä Jara Krč-Šeberu a Ľuba Halabrína, ako štatutárov týchto 
spoločností, zvládlo veľmi dobre a už dnes vieme, že to malo byť dávno. Rasťo 
Kostelný nesie veľkú zásluhu na tom ako dnes vyzerá Dom smútku na Myjave. 
Novou činnosťou je spravovanie mestských lesov, vybudovanie včelnice, 
prevádzkovanie turistickej ubytovne. Činnosť SMMM tvoria úlohy a práce, ktoré 
sú väčšinou bez príjmov a sú vždy stratové. Sú odkázaní na rozpočet mesta 
a navyšovanie základného imania. Napriek tomu je spoločnosť finančne 
stabilizovaná, plní svoje záväzky a to, čo hovorí jeden z kandidátov o potrebe 
vytvoriť novú firmu na čerpanie dotácií a fondov, je buď zavádzanie alebo 
neznalosť reality. V posledných rokoch sa zakúpili 3 autobusy, dva mikrobusy, 
pohrebné vozidlo a veľa ďalšej techniky, mobiliáru, zariadení. Výrazne pomáha 
pri investičnej činnosti mesta, opravách, rekonštrukciách a rozhodujúcu úlohu 
zohrala pri zabezpečovaní priestorov, dezinfekcii a logistike činností pri 
pandemických opatreniach a testovaní. Zamestnáva 48 pracovníkov od 
prevádzky mestských WC až po vedenie spoločnosti. Všetkým patrí moje 
poďakovanie za to, ako sa vysporiadali s úlohami a činnosťami, ktoré predtým 
nepoznali. 
Na niektoré služby boli vypísané verejné obstarávania a na vývoz odpadu, správu 
verejného osvetlenia, bioodpad, údržbu komunikácií a čiastočne i starostlivosť 
o zeleň sa partnerom mesta aj na ďalšie obdobie stala spoločnosť BRANTNER 
Slovakia. V tomto roku prichádza ku komplexnej rekonštrukcii verejného 
osvetlenia, vymieňajú sa svietidlá, stĺpy, rekonštruujú rozvodové skrine a zemné 
i vzdušné vedenia. Vyvoláva to veľa výpadkov, no musíme byť trpezlivý a verím, 
že už v krátkom čase sa situácia upokojí. Mesto preto zo svojej strany robí, čo 
môže. A keďže veľkú časť problémov i finančných zdrojov tvorí hospodárenie, 
separovanie a likvidácia odpadov, pridám niekoľko údajov: 
 
Množstvo zmesového komunálneho odpadu: 
2018    2.601,6 t 
2021    2.054,9 t 
 
Miera vytriedenia – separácia: 
2018    51 % 
2021    57,1 % 
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Náklady na odpadové hospodárstvo: 
2018   508.794,- € 
2021   630.299,- € 
 
V oblasti kultúry a športu patrí naše mesto k nadštandardným samosprávam. 
Množstvom športovísk v majetku mesta, stavom a vybavením športovísk, 
počtom detí a mladých ľudí pravidelne vykonávajúcich nejaký druh športu, 
počtom aktívnych trénerov, cvičiteľov, funkcionárov, ale aj výsledkami 
a úspechmi, ktoré naši športovci dosahujú. Vo volejbale, v karate, v atletike 
a viacerých iných športových disciplínach patríme k slovenskej špičke. Tak isto je 
to i v oblasti kultúry. Krásny kultúrny dom, areál Trnovce, CVČ, tanečný klub BIBS, 
štyri folklórne súbory a výborne fungujúca Základná umelecká škola 
dávajú predpoklad k tomu, že to tak bude i v budúcnosti. Mesto musí nájsť zdroje 
a sily na to, aby naďalej udržalo a prevádzkovalo priestory, budovy a zariadenia, 
ktoré kultúra a šport potrebujú. Potom aj aktívni ľudia budú ochotní naďalej robiť 
tak, aby sme mohli mať Medzinárodný folklórny festival MYJAVA, Vianoce 
v divadle, Dožinky, Sviatok piva, Michalský jarmok, aby sme mohli chodiť na 
množstvo vystúpení, súťaží, zápasov, či plávať na plavárni alebo si pozrieť 
pripravené výstavy. Veľmi nám v tom pomáha aj Centrum tradičnej kultúry 
Myjava a ponuku dopĺňa i Múzeum I. SNR a Gazdovský dvor v Turej Lúke. 
 
Vážení páni poslanci, pani poslankyne! 
 
Končiace volebné obdobie nám prinieslo i neočakávané a nepoznané prekážky. 
Najmä obdobie COVID-u pri jeho absolútnom nezvládaní zo strany štátnych 
orgánov a inštitúcií bolo zložité a ťažké. Vykonali sme viac ako 160.000 testov, 
prevádzkovali odberné miesta, vykonávali karanténne a dezinfekčné opatrenia, 
zabezpečili liečivá a výživové doplnky, rozdávali rúška, respirátory, oxymetre. 
Pomáhali opusteným, chorým a robili všetko pre to, aby sme mohli mať deti 
v škôlkach, školách a ľudia mohli chodiť do práce. Veľmi nám pomohli desiatky 
ľudí a musím povedať, že najväčšou oporou boli pre nás ľudia v nemocnici. Bez 
nich by sme všetko to testovanie a očkovanie určite nezvládli tak, ako sa nám to 
podarilo. Boli i iné mimoriadne udalosti: Dvakrát povodne, požiare, rôzne 
poruchy, havárie i tragédie. Dokázali sme ich zvládnuť vďaka obetavosti ľudí, 
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nasadeniu dobrovoľných hasičov, našich zamestnancov a dobrej spolupráci so 
štátnymi policajtmi a hasičmi. Je veľmi dobré, že mesto má svoju Mestskú 
políciu. Bez nej by sme ťažko zvládli takéto udalosti, ale aj organizáciu toľkých 
podujatí. Polícia bola dopĺňaná technikou, výstrojom, kamerami a jej príslušníci 
preukázateľne minimálne v dvoch prípadoch zachránili ľudský život. Pomáhali 
všade, kde to bolo treba, riešili manželské i susedské spory, neprispôsobivých 
a nespratných ľudí. Pre mňa osobne bola najväčšou tragédiou strata života 
dieťaťa pri víchricou spôsobenom páde autobusovej zastávky a veľmi ťažko to 
doteraz znášam. 
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Vážené dámy, vážený páni, 
 
zhodnotiť štyri roky volebného obdobia na pár stranách sa asi veľmi nedá. Je to 
činnosť tisícok ľudí, sú to stovky udalostí, problémov, aktivít. Bolo by to na knihu, 
možno i dve, ak by sme mali spomenúť všetko, čo sa v našom meste udialo. To 
dobré i zlé, vyzdvihnúť a spomenúť každého človeka, ktorý si to zaslúži. Preto 
poprosím o prepáčenie každého, kto sa tu nenašiel, ktorý si myslí, že tu mal byť 
spomenutý. Snažil som sa vybrať to dôležité a potrebné na pripomenutie. Určite 
sme robili aj chyby, omyly a niekedy sme mohli konať inak, lepšie, rýchlejšie. Ale 
s úplne čistým svedomím a s hrdosťou môžem dnes skladať účty a tvrdiť, že sme 
mesto posunuli ďalej, skvalitnili podmienky na život ľudí v ňom a pomohli im 
prekonať ťažké obdobia či udalosti. 
Vážené dámy, vážení páni, vážené pani poslankyne, páni poslanci!  
 
Takúto správu predkladám piaty raz, končí sa moje piate obdobie vo funkcii 
primátora. To posledné... A ešte raz Vám všetkým za pomoc, podporu, 
spoluprácu, ochotu a nasadenie úprimne ďakujem! Som rád, že môžem bez 
zveličovania či strachu povedať, že naše mesto Myjava je pekné, čisté, bezpečné 
a ľuďom ponúka všetko, čo potrebujú k dobrému životu. Viem, že našim 
nasledovníkom zanechávame fungujúci a dobre nastavený systém a tím ľudí 
schopný ho udržať. Teším sa z toho, teším sa na to, ako si budem užívať to, čo 
sme vytvorili. A ak to bude možné a budem môcť, rád budem pomáhať aj 
naďalej. Každému, kto to bude potrebovať a kto si to zaslúži. 
 
Ešte raz, bola to pre mňa časť a srdečná vďaka! 
 
 
V Myjave dňa 20. 10. 2022 
 
 
                                                                                  Pavel  Halabrín 
 


